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§ 198 Stivrra ja lávdegottiid čilgehusat dievasčoahkkimii– joatkka 

§ 198.2 Lávdegottiid čilgehusat dievasčoahkkimii 
 
 Áššegirjjit 
 - Stivrabeavdegirji 2022-09-28, § 160.5.2 
./. - Lávdegottiid čilgehusat  
   
 Stivrra mearridii čakčamánu 28 -29 b 2022, § 160.5.2 
  
 ahte gieđahallat ášši stivračoahkkimis golgotmánu 4 b. 
 
 
 Stivra mearrida 
 
 att  čuoččuhit ahte Sámefoandda ii leat guođđán čilgehusa. 
 
 ahte bidjá lávdegottiid čilgehusaid ovdan dievasčoahkkimii.   
 
 
  Stivra evttoha Sámedikki mearridit 
 
  ahte  bidjá lávdegottiid čilgehusaid áššebáhpiriidda. 
 
Paragráfa dárkkistuvvo dakkaviđe 
  



SÁMEDIGGI/SAMETINGET ČOAHKKINBEAVDEGIRJI 2022:19 
Stivra/Styrelsen SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 2022:19 
 2022-10-04 

Dárkkisteaddji/Justerarnas sign 2(2) 
 

 

§ 198 Styrelsen och nämndernas redovisningar till plenum – forts. 

§ 198.2 Nämndernas redovisningar till plenum 
 
 Dokument 
 . Styrelseprotokoll 2022-09-28—19, § 160.5.2 
./. - Nämndernas redovisningar  
  
 Styrelsen beslutade den 28 -29 september 2022, § 160.5.2 
  
 att  behandla ärendet vid styrelsesammanträdet den 4 oktober. 
 
  
 Styrelsen beslutar 
 
 att  konstatera att Samefonden inte inlämnat redovisning, 
  
 att  överlämna nämndernas redovisningar till plenum.   
 
 
  Styrelsen föreslår Sametinget besluta 
 
  att   lägga nämndernas redovisningar till handlingarna. 
 
Paragrafen justeras omedelbart 



 

 

Rapport till plenum från Hälso, äldre och idrottsnämnden 

Under period 2022-04-21---2022-09-16 

 

Ledamöter: 

Margareta Påwe ordf. 

Helena Dådring 

Anders Axelsson 

Karen-Ann Hurri 

Julia Omma 

 

Nämndens möten: 

2022-05-04–05 § 13-24 Digitalt  

2022-09-12  § 25-35 Digitalt 

 

Samrådsmöte 8/6-2022 Med folkhälsomyndigheten 

Margareta Påwe 

Med Umeå Universitet       Jon-Petter Stoor 

Katarina Popovic jobbar som samordnare för nationella minoriteter jobbat sen 2010. 

Karin jobbar på folkhälsomyndigheten 

Anna Dahlberg jobbar med att stärka och utveckla kunskapen om samers hälsa. 

Jon-Petter Stoor med ett ny startat projekt ”våld mot samiska kvinnor ”i samarbete med sametinget. 

Arbetar med en rapport i samarbete med folkhälsomyndigheten(släpps vecka 43) 

Katarina från socialstyrelsen fått stort uppdrag från socialdepartementet. 

• De nationella minoriteternas särskilda rättigheter är i liten utsträckning kända inom den sociala 
barn- och ungdomsvården. Bara 14 % av kommunerna i förvaltningsområdena bedömer att 
rättigheterna är kända till stor del och i övriga kommuner är motsvarande siffra 3 %. 

 • Minoritetslagen är endast implementerad i viss utsträckning inom den sociala barn- och 
ungdomsvården, vilket enligt kommunerna främst beror på bristande efterfrågan från minoriteterna 
men även låg kunskapsnivå inom organisationen och avsaknad av krav från ledningen. 



 • Kommunerna saknar rutiner för att ge språkligt och kulturellt stöd för barn från nationella 
minoriteter som är placerade utanför det egna hemmet. 

 • Kommunerna efterfrågar stödmaterial och utbildning om minoritetslagen. Bara 5 % av 
kommunerna har genomfört någon kompetenshöjande åtgärd som rör nationella minoriteter de 
senaste två åren.  

• En majoritet av kommunerna, 85 %, har inget system för att säkerställa att handläggare inom den 
sociala barn- och ungdomsvården känner till de nationella minoriteternas rättigheter 

Särskilda rättigheter för de nationella minoriteterna Sveriges nationella minoriteter och 
minoritetsspråk Sedan år 2000 finns fem erkända nationella minoriteter i Sverige, judar, romer, 
samer, sverigefinnar och tornedalingar. Samtidigt erkändes också de fem nationella 
minoritetsspråken, finska, jiddisch, meänkieli, romani chib och samiska. Samerna är även erkända 
som Sveriges urfolk sedan 1976. Skyddet av nationella minoriteter och deras rättigheter är en del av 
det internationella skyddet av mänskliga rättigheter. Till grund för den svenska minoritetspolitik 
ligger Europarådets ramkonvention om skydd för nationella minoriteter och den europeiska stadgan 
om landsdels- och minoritetsspråk. Gemensamt för de nationella minoriteterna är att de har funnits i 
Sverige under lång tid. De har en uttalad samhörighet baserad på språklig, kulturell eller religiös 
tillhörighet. Grupperna har också en önskan att behålla sin identitet. De nationella minoriteternas 
kultur är en levande del av det svenska samhället och en del av vårt gemensamma svenska kulturarv. 

Bakgrund Socialstyrelsen har sedan 2019 haft ett regeringsuppdrag att ta fram former för att 
kontinuerligt följa de nationella minoriteternas situation inom myndighetens verksamhetsområden. 
För att ge de nationella minoriteterna inflytande i processen genomfördes under 2020 ett antal 
samråd med de nationella minoriteternas riksorganisationer och ungdomsförbund om uppdragets 
genomförande. På samråden diskuterades vilka områden som bör prioriteras i uppföljningen, vad 
som bör följas upp och med vilken periodicitet. I samråd med minoriteterna beslutade 
Socialstyrelsen att arbeta rättighetsbaserat med uppdraget. Det innebär att vi fokuserar på 
skyldighetsbärarna d.v.s. verksamheterna och deras utbud av service. Samråden kom fram till att 
följande områden ska prioriteras. 

 • Kommunal äldreomsorg 

 • Social barn- och ungdomsvård 

 • Primärvård  

• Beroendevård  

• Stöd åt våldsutsatta  

• Munhälsa och tandvård Viktiga frågor att följa upp är tillgången till språk- och kulturkompetens 
samt vilka rutiner som finns och hur beredskapen ser ut för att möta de nationella minoriteternas 
rättigheter och behov. Under 2021 tillsattes en referensgrupp bestående av 16 personer som 
representanter för de nationella minoriteterna med uppdrag att komma med synpunkter på metoder 
för uppföljningen, utformning av enkätfrågor samt delta i analysen av resultaten. Enkäten om 
situation inom den sociala barn- och ungdomsvården, avses återkomma med en periodicitet på 
vartannat år vilket innebär att nästa enkätundersökning genomförs 2023. 

 



Nämnden planerar att under hösten ha ett möte med Sametingets politiska ledning och Sofia Kling på 
det samiska hälsonätverket för att samordna det samiska hälsoarbetet. 

 

Samisk idrott 

Nämnden har haft möte 2022-08-23 med Sametinget styrelseordförande, SSIF och FA Sapmi 
angående den samiska idrottens ekonomiska förutsättningar. Sametingets styrelseordförande skulle 
se över förutsättningarna för att nämnden skulle erhålla ekonomiska medel för att stödja den 
samiska idrotten. 

Vad gäller allmänt om finansiering av idrott i Sverige så är det Sveriges Riksidrottsförbund som prövar 
frågor om fördelning av statsbidrag till idrottsverksamhet i enlighet med vad regeringen bestämmer, 
vilket stadgas av lag (1995:361) om överlämnande av förvaltningsuppgifter till Sveriges 
Riksidrottsförbund. Riksidrottsförbundets bidragsgivning regleras av förordning (1999:1177) om 
statsbidrag till idrottsverksamhet. Samisk idrott och samiska idrottsorganisationer kan söka bidrag 
genom Sametingets kulturnämnd. Kulturnämnden har delegation på att besluta om fördelning av 
statens bidrag, (medel ur utgiftsområde 17, anslag1:2, ap.5 , Bidrag till samisk kultur, vilket brukar 
benämnas som (kulturanslag). I Sametingets regleringsbrev framkommer regeringens prioriteringar 
avseende ap.5.  

 

Äldreomsorg 

Diskussion i nämnden om äldreomsorg för samer i samiska förvaltningskommuner. Nämnden har 
enats om att skicka skrivelse med frågeställningar till ansvarig tjänsteman och kommunstyrelsens 
ordförande i berörda kommuner. Nämnden har beslutat att tillskriva sju förvaltningskommuner om 
deras arbete för att uppnå minoritetslagens intentioner.  

 

Margareta Påve  

Hälso äldre och idrottsnämnden Ordförande  

 

 



Sametingets Näringsnämnd – redovisning perioden 1 mars 2022 –  31 
augusti 2022, rapport nr 4. 
 

Sametingets Näringsnämnd 

 
Ordinarie:   Ersättare: 
Veronika Håkansson, ordförande Birgitta Pouno 
Carola Fjällström, vice ordförande  Lilian Mikaelsson 
Jan Rannerud  Nils-Johan Rannerud 
Ingrid Inga   Elli-Mari Lundgren 
Nils-Johan Labba  Nila Jannok 
 
 

2022  Näringsnämndens sammanträden  

6 april  Näringsnämnden håller digitalt sammanträde. 
Nämnden beslutar:  
att överlämna slutgiltigt förslag till nytt Näringspolitiskt 
handlingsprogram till styrelsen 
att hela nämnden deltar på Sametingets näringslivskonferens i 
Jokkmokk 24-25 maj 
att ordförande representerar nämnden på EU-Sámi week i Bryssel 
 

16juni  Näringsnämnden håller digitalt sammanträde. 
Styrelsen har återremitterat Näringslivspolitiskt handlingsprogram. 
 Ordföranden får i uppdrag att inarbeta synpunkter som styrelsen 
har presenterat 

 
29 augusti  Näringsnämnden håller digitalt sammanträde. 
  Nämnden beslutar: 

att godkänna det reviderade Näringspolitiska handlingsprogrammet 
och överlämna det till styrelsen 
att ordförande och Ingrid Inga deltar på Golleguolli Seminarium i 
Jokkmokk 19 oktober 

     
 

2022  Ordförandeberedningar  

21 mars Ordförandeberedning inför Näringsnämndens sammanträde 6 april 
2022 

 
 

2022  Övrigt 

22-24 mars Ordförande deltar på Sapmi Business Conference i 
Guovdageainnus/Kautokeino, en näringslivskonferens för samiska 
företagsgrundare och näringsidkare 

 
24-25 maj Veronika Håkansson, Carola Fjällström, Ingrid Inga och Nils-Johan 

Labba deltar på Sametingets näringslivskonferens ”Möten för 
tradition och utveckling” i Jokkmokk 



1 juni Ordförande har tillsammans med Håkan Jonsson, Stefan Mikaelsson 
och Jennie Granberg möte i Luleå med Joel Andersson, Margaux 
Tharaux och Peter Haxton från OECD angående deras arbete med 
nytänkande kring regional attraktionskraft. 

 
20-22 juni Ordförande deltar på EU-Sámi Week i Bryssel, samt har ett kort 

möte med Europaparlamentariker Erik Bergkvist. 
 
 
För Näringsnämnden 
 
Veronika Håkansson 
Ordförande 
 
Ledamöter 
Carola Fjällström, vice ordförande 
Jan Rannerud 
Ingrid Inga  
Nils Johan Labba 
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Rapport till plenum för Presidiet period 2022-03-27 – 2022-09-16 

 

Ledamot  Ersättare  
Daniel Holst Vinka 
Paulus Kuoljok 
Mona Persson 
Mari-Ann Nutti 

Presidiet har haft 2 protokollförda möten 

Datum Ort Kommentar Bilaga 
2022-05-10 Julevu Presidiesammanträde  
2022-06-22 Digitalt Arbetsmöte  
    
    

 

Presidiet har representerats på följande möten 

Datum Ort Kommentar Bilaga 
2022-04-12 Kárášjohka Deltagande vid 50-årsjubileum för De Samiske 

Samlinger, Daniel Holst Vinka 
 

2022-04-28 Stuehkie Deltagande vid den svenska talmannens vårmiddag, 
Daniel Holst Vinka 

 

2022-05-17 Stuehkie Möte med franska ambassadören samt en delegation 
från franska senaten, Daniel Holst Vinka 

 

2022-06-03 Stuehkie Representation vid reception hos den ,exikanska 
ambassadören med anledningen av repattrieringen 
av Maaso Kova, Daniel Holst Vinka 

 

2022-06-16 Stuehkie Representation vid panelsamtal om rasism i 
samband med Juneteenth, Daniel Holst Vinka 

 

    
2022-07-14 Stuehkie Representation vid franska nationaldagsfirandet på 

franska ambassaden, Paulus Kuoljok 
 

2022-08-30 Stuehkie Paneldiskussion på Stockholm water week samt 
reception hos australiensiska ambassaden, Daniel 
Holst Vinka 

 

    
    

 

Daniel Holst Vinka presidiets ordförande 2022-09-16 
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Rapport till Plenum 

Rennäringsnämnden för period 2022-04-21 – 2022-09-16 

 
Rennäringsnämnden 
 

 
2021 - 2025 

  

 
Ordinarie 

 
Ersättare 

  

 
Jan Rannerud, ordförande 

 
Jonas Larsson 

  

Martin Lundgren, v ordförande 
Torkel Stångberg 
Anders Erling Fjällås 
Marita Stinnerbom 

Henrik Andersson 
Erik Östergren 
Birgitta Andersson 
Anders Svonni 

  

   
    

Rennäringsnämnden har haft tre protokollförda möten och ett protokollfört arbetsmöte 

 
Datum 

 
Ort 

 
Kommentar 

 
Bilaga 

2022-04-21 
2022-05-12 

Digitalt 
Digitalt 

Möte samverkansrådet, mellersta 
Möte med Näringsdepartementet 

 
 

2022-05-13 Digitalt Möte med kansliet om skadeförebyggande  
2022-05-16 Skellefteå Möte om grön omställning  
2022-05-24 
2022-06-07 
2022-06-10 
2022-06-16 
2022-06-17 
2022-08-25 
2022-09-05 
2022-09-15 

Östersund 
Digitalt 
Digitalt 
Digitalt 
Digitalt 
Digitalt 
Digitalt 
Stockholm 

Möte med Rennäringsnämnden 
Möte med SSR 
Möte med kansliet om vargskador 
Möte med samverkansrådet, mellersta 
Möte med Rennäringsnämnden 
Möte med kansliet, skadeförebyggande  
Möte med Rennäringsnämnden  
Möte med Näringsdepartementet om 10 milj. 
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Arbetet med de aktuella och kommande frågorna som ligger inom rennäring 
fortsätter. 
 
Arbetet med rennäringsfrågor har präglats av situationen inom regering och riksdag.  
Vi har haft bra dialoger hos alla departement som berör rennäringen förutom den del 
av Näringsdepartementet som ansvarar över statliga verk, gruvor, vindkraft mm. 
Möte med näringsministern har inte kunnat genomföras av olika skäl. 
  
Budgetuppföljningen visar att Rennäringsnämnden tack vare digitala möten klarat 
av en sänkning med 100 000 kr. Ett planerat seminarium med företrädare för 
samebyarna och riksorganisationerna har dock lagts på framtiden. 
 
Förutom de myndighetsfrågor som ligger på bordet har arbetet med en operativ plan 
med prioriteringar inletts. Rennäringsnämnden kommer även att se om 
Rennäringspolitiska strategin behöver uppdateras när Sverige nu bytt politisk 
riktning. 
 
Konsultationsordningen innebär en betydande belastning på kansliets tjänstemän 
och risken finns att man tvingas prioritera bland de ärenden som kommer. Vi har 
tagit upp frågan med Näringsdepartementet men riksdagsvalet tar stor tid från våra 
frågor. 
 
Rovdjursfrågan är viktig och vi har nu fortsatt lyft problemet med att skador inte 
ersätts fullt ut. Vår åsikt har mottagits positivt och fortsatta möten angående en 
marknadsmässig ersättning för rovdjursskador sker när en ny regering tillträtt. 
Anslaget ska ses över.  
Budgetunderlaget som Sametinget lämnat in de senaste åren är den nivå som 
diskuteras. 
 
Detsamma gäller för den kraftigt ökande kostnaden för skadeförebyggande åtgärder 
där införande av toleransnivåverktyget är en viktig del för minskade skador 
långsiktigt. 
Nya lägre nivåer är på väg vad avser antal rovdjur inom varje art vilket vi menar är 
en nödvändighet för att nå någon form av lönsamhet för rennäringen. 
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Frågan om Sametinget ska förvalta rovdjursstammarna i renskötselområdet har 
tagits upp och man ser över detta på departementsnivå, inga löften kan dock lämnas. 
Okänt om frågan fortsatt bereds inom regeringskansliet. 
Sametingets inställning är fortsatt att vargföryngringar inom renskötselområdet inte 
ska finnas. 
 
Rennäringsnämndens ordförande har tidigare begärt möte med 
Näringsdepartementet angående Sametingets hemställan om ändring i förordningar 
med anledning av förvaltningsverktyg för toleransnivåer för rovdjur och Sametingets 
förslag på nytt ersättningssystem för rovdjur baserat på individbaserad DNA 
inventering. Denna fråga bereds fortfarande inom departementet, dock oklart när en 
ny regering tillträtt. 
 
Sametinget lyfte under myndighetsdialogen behovet av ett klimatstöd, skador som 
inte ersätts via Sametingets ordinarie katastrofskadeskydd lyftes fram, 
naturbaserad renskötsel, statens energipolitik som gett höga energipriser och 
allmänna fördyringar bereds fortfarande i avvaktan på att den nya regeringen 
tillträder. Det är tydligt att anslaget behöver en permanent höjning för att hantera 
omvärldsfaktorer med grön omställning och förändrat klimat. 
 
Den tillfälliga höjningen av Främjandeanslaget ser vi som en möjlighet att kunna 
möta de kraftiga prisökningarna på energi, drivmedel och foderpriser i första hand. 
Vi väntar just nu på ett avgörande om vilka stödformer vi får använda enligt 
statsstödsbestämmelserna som EU beslutar över. Förhoppningen är att det avgörs 
under oktober. 
 
Rennäringsnämnden kommer att se över hur en beredskapsplan för CWD bör 
utformas i händelse av ett utbrott. 
Hittills har det varit ärenden som dessbättre avslutats som negativa men vi kan inte 
helt utesluta att sjukdomen dyker upp och då vill vi vara klara på hur vi kan agera. 
 
Läget just nu är relativt stabilt för rennäringen men torra marker och fortsatt lite 
nederbörd kan ge effekter under senhösten. Rennäringsnämnden har tidigare tagit 
höjd för risken för dåligt vinterbete och avsatt medel i budget. Alla tecken tyder på  
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att vi även kommande budgetår bör avsätta medel i budgeten. En översyn av 
föreskrifterna sker nu med tanke på nya förutsättningar med lång skarperiod och ett 
utdraget stödbehov. 
 
Ekonomiskt ser det trots allt ganska bra ut med högre avräkningspriser än någonsin 
tidigare och vi hoppas att t ex trafikförsäkringsföreningen och inte minst staten tar 
med sig detta när nya nivåer sätts för skadeersättningar. 
 
Kan vi minska rovdjurstrycket kommer det att visa hur lönsam rennäringen kan vara 
när huvuddelen av intäkterna går tillbaks till renägaren/företaget. 
 
Vad gäller de rennäringsfrågor som lyfts i styrelsen hänvisas till styrelsens 
redovisning. 
 
 
Rennäringsnämndens ordförande 
Jan Rannerud 
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Rapport till plenum Nämnden för Sameskolstyrelsen för period 2022-03-01—2022-
09-16 

 

Ledamot  Ersättare  
Kerstin Lingebrant Vinka, ordförande 
Sagka Stångberg, vice ordförande 
Lilian Mikaelsson 
Lars Miguel Utsi 
Michael Teilus 
 
Nämnden för Sameskolstyrelsen har haft ett protokollfört möte den 18 maj 2022 och ett 
möte är planerat den 22-23 sept 2022 

Datum Ort Kommentar Bilaga 
18 maj Fysiskt 

möte  
Kiruna och besök på förskola och skola i Kiruna och 
Karesuando 

 

22-23 sept  Fysiskt 
möte  

Jokkmokk  

 
Mötet den 18 maj 
Mötets punkter var ekonomisk uppföljning, investeringsbudget 2022, revision av årsredovisning 2021 
och verksamhetsrapportering. 
Planer för utbyggnad av skolan i Kiruna presenterades och även planer för hur det nya 
regeringsuppdraget, att utveckla den samiska förskolan, ska genomföras. Myndighetsdialog som ska 
ske den 1 juni planerades. 
Nämnden genomförde under kvällen ett möte med vårdnadshavare på förskolan/skolan i Kiruna. 
Den 19 maj gjorde nämnden ett besök på förskolan och skolan i Kiruna och likaså i Karesuando. Den 
20 maj besökte flertalet av nämnden förskolan och skolan i Gällivare. 
 
Möte den 22-23 september 2022 
Planeras att genomföras i Jokkmokk. Dagordningen innehåller ekonomisk uppföljning, 
verksamhetsrapportering, uppföljning av intern kontroll, revidering av Sameskolstyrelsens årshjul 
samt delredovisning av regeringsuppdraget, att utveckla den samiska förskolan. Stor del av 
sammanträdet kommer att ägnas åt redovisning av Systematisk kvalitetsredovisning. Representanter 
från Skolverket deltar på denna punkt. 
 
Kerstin Lingebrant Vinka 
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Rapport till plenum för perioden 2022-04-21 – 2022-09-16 

Ledamot  Ersättare  
Ulla-Karin Sarri, ordförande Agneta Rimpi 
Naadja Östergren, vice ordförande Lilian Mikaelsson 
Åsa Blind   Johanna Njaita 
Märgge Uttjek  Lars Thomas Mangi 
Anne Madeleine Kuhmunen Lars-Miguel Utsi 
 

Under perioden 21 april 2022 till 16 september 2022 har hållits ett antal möten inom olika 
områden. 

 

Datum Ort Kommentar Bilaga 
220914 Julevu Språknämndens arbetsmöte  
    
220913 Girun Ordförandeberedning med kansliet   
    
220909 Girun Ordförande och kansliet arbetar med 

Språknämndens budgetberedning 
 

    
220628 Julevu Språknämndens arbetsmöte  
    
220616 Hybridmöte Språknämndens möte, §§ 13-22  
    
220525 Girun Ordförandeberedning med kansliet  
    
220510-0511 Julevu Språknämndens ledamöter deltog i seminariet 

Mija tekno, ett samarrangemang med de tre 
sametingen i Norden på temat språkteknologi 

 

    
220511 Julevu Språknämndens arbetsmöte.   

Giellalávdegoddi/Språknämnden 

Tre arbetsmöten och ett styrelsemöte har hållits under perioden. 

Arbetsmöten – Språknämnden inriktar sig på att arbeta med utkastet till Sametingets 
språkpolitiska strategi, och förhoppningen är att kunna skicka ut strategin på remiss innan 
årets slut.  
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Den 25.8 deltog ordförande i digitalt möte med norska och finska sametingets 
språkansvariga Mikkel Eskil Mikkelsen (No) och Anni Koivisto (Fi).  Samtal kring 
utbildningsfrågor och framtida möjlligheter beträffande gränsöverskridande 
samarbete i språkfrågor. De tre sametingens gemensamma seminarium Mijá tekno/ 
Språkteknologi i Luleå, 10-11 maj, behandlades och hur gå vidare med arbetet.  

Möten med språkansvariga för Sametingen i Norge och Finland fortsätter där språk- och 
utbildningsfrågor diskuteras, samt språkteknologi i anslutning till IDIL Urfolksdekaden 
2022-2032 

F.ö  har ordförande haft intervjuer med media, kontakter med kansli och nämndsledamöter. 
 
Åvddåulmusj/ Ordförande 
Ulla-Karin Sarri 
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Rapport till plenum Ungdomsrådet för period 2022-04-28—2021-16-09 

 

Ledamot  Ersättare  
Johannes Rimpi Heinonen, ordförande         Karolina Rimpi Heinonen               

Hilda Granberg                                           Paulus Jonsson 

Elle Eriksson                                                Nils-Johan Rannerud 

Maria Unnes, v.ordförande                       Brita Persson 

Terese Labba                                                Julia Omma 

 

Ungdomsrådet har haft 3 protokollförda möten 

 

Datum Ort Kommentar Bilaga 
28/04 Digitalt Ungdomsrådet  
30/05 Luleå Ungdomsrådet  
31/05 Luleå Ungdomsrådet  
01/09 Digitalt Arbetsmöte   
    
    
    
    
    
    

 

 

Diskurs om delaktighet i organisationen Sveriges Ungdomsråd, men på grund av vårat i så 
fall underställande till organisationen beslutas det vara oförenligt med hänvisning till vårat 
uppdrag av Sametinget. 
 
Ungdomsrådet anser att äskandet 2022 fortfarande är aktuellt för år 2023. Däremot är det 

utifrån ordförandeskap SPR-N för Sametinget i Sverige behov att revidera budgetäskandet 

till att omfatta SPR-N arbete och kommande SPR-N konferens. Av den anledningen tas 

utbildningsinsats bort från äskande 2023. Till budgetäskande 2023 förs in skrivning från 

SPR handlingsplan 2022.05.20. 
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Inbjudan till dialog och delaktighet kring Sametingets näringslivsevent ”Saepmie Vuesehte” 
24-26/11-2022 i Östersund har inkommit till ungdomsrådet, rådet beslutat delta, En 
arbetsgrupp har skapats som ska ha ett antal möten för att stödja planeringen. 

Maria deltog på Sáminuorras årsmöte den 21 maj. Där informerade Maria om Sametinget 
och ungdomsrådets verksamhet, men även om vikten av att anmäla sig till Sametingets 
röstlängd. Ungdomar fick också lämna in vilka tanker man har om Sametinget. 

Ungdomsrådens representanter för SPR-N har startat en messenger grupp för att underlätta 
inbördes kommunikation inför det kommande arbetet. 

 

 

 

Ordföranden deltagit på följande möten 

Datum Ort Kommentar Bilaga 
Samtliga 
ovanstående 
samt  

   

    
01/06 Luleå  Deltagit som åhörare vid Plenum  
02/06 Luleå Deltagit som åhörare vid Plenum  
    
    
    
    
    
    

 

Ungdomsrådets ordförande Johannes Rimpi Heinonen 



 

 

 

Sametingets valnämnds redovisning 2022-04-01-2022-09-16 

 

Ledamöter sametingets valnämnd 

Ordinarie   Ersättare 

Jennie Granberg ordf  Lars Stenberg 

Louice Skerk   Agneta Rimpi 

Ulla Alvarsson  Anita Grimval 

Marianne Gråik  Åsa Blind 

Per Mikael Utsi  Tomas Unga 

Paulus Kuoljok  Torkel Stinnerbom 

Sten Wälitalo   Rolf Olsson 

 

Ordförande har under perioden tillsammans med kansliet berett 120st nya ansökningar till 
sameröstlängden. 

Ordförande beredning inför kommande styrelsemöte samt påtalat till kansliet att det är 
viktigt att vi får ett digitalt system för hantering av ansökningar till sameröstlängden. 

 

 

 

Jennie Granberg ordf Sametingets valnämnd 

   

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

Valnämndens ordförande Jennie Granberg 

2021-11-07 



Redovisning kulturnämnden 24/1-15/9 2022.  
 
24-25/1 Kulturnämnd. Digitalt.  
 
28/1 Inspelning om samisk kultur för Folk och Kultur. Tema; Underfinansierade samiska kulturen.  
Teams 
Sändes 10/2 via nätet. 
Samtal Amanda Lind fd. kulturminister, Magnus Aspegren tillträdande kulturchef Jämtlands län, och 
Erik-Oscar Oscarsson Kulturnämnden. Samtalsledare Sverker Olofsson.  

28/2 Samtal Sussane Idivouma; Riktlinjer samisk kultur och återstartsbidrag.  

20/4 Möte Kerstin Andersson Amnesty Sámpi inför senare Teamsmöte. Telefon.  
 
21/4 Möte med Sveriges Kommuner och Regioner. Om målsättningar att skapa förutsättningar för 
samisk kultur. Digitalt.  
 
25/4 Möte Amnesty Sápmi; om svenska rasbiologiska samlingar. Digitalt.  
 
3/5 Förmöte inför uppvaktning av kulturministern 5/5. Teams.  
 
10/5 Konferens Jokkmokks museum om repatriering.   
 
16/5 Kulturnämnden. Ordförandeberedning. Digitalt.  
 
8-9/6 Kulturnämnden. Digitalt.  
 
17/8. Möte Statens samverkansråd / Kulturrådet. Samtal och möte. Kiruna.  
 
7/9 Ordförandeberedning Kulturnämnden.  
 
Kontinuerliga samtal med styrelsens ansvarige gällande samisk kultur Lars-Jonas Johansson.  
 
Tiden februari-april har präglats av sjukdom.  
 
Erik-Oscar Oscarsson. 
Ordförande.  
 
 
 
 
 

 
 
 



 
Gejto 

 

Först vill jag tacka för inbjudan att delta på Kultur iSapmi 

 

Den samiska kulturen finner vi i alla materiella och immateriella uttryck och är vårt kulturarv 

 som gått i generationer i tusentals år.  Kulturarvet återspeglar en svunnen tid samtidigt som det 

 är basen för ett tankesystem och dagens levande samiska kultur. Allt hänger ihop. Nuet är ingen 

 isolerad ö av tillfälligheter utan en länk i en lång, lång kedja. Förfäderna och det förflutna är en 

 del av livet idag. Det är ett tankesystem som samer har gemensamt med andra urfolk och som 

 vanligen skiljer sig från det moderna västerländska tankesystemet. 

Om vi inte värnar om vår kultur riskerar vi därför att förlora vår unika identitet som våra förfäder 

 överlämnat till oss och som format oss till den vi är. 

En viktig pusselbit är sådana här arrangemang som tydliggör och lyfter fram behovet av att den 

samiska kulturen får en framträdande roll, inte bara för den enskilde samen utan även för det 

 övriga samhället. 

Därför vill jag å Sametingen i Sverige, Norge, Finland men även för de Ryska samernas vägnar 

 tacka för att de här viktiga frågorna lyfts under dessa dagar. 

 

Gejto 
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